

news release communiqué

Date JANUARY 18, 1982

Date LE 18 JANVIER 1982

For release FOR IMMEDIATE RELEASE

Pour publication POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

EGYPTO-CANADIAN STATEMENT ON NUCLEAR COOPERATION

DÉCLARATION EGYPTO-CANADIENNE SUR LA COOPÉRATION NUCLÉAIRE

The Minister of Energy, Mines and Resources, the Honourable Marc Lalonde, and the Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mark MacGuigan, today announced the signing of a Joint Egypto-Canadian Statement on Nuclear Cooperation.

Mr. Lalonde signed the Joint Statement on behalf of Dr. MacGuigan with Egypt's Deputy Prime Minister and Minister for Foreign Affairs, Mr. Kamal Hassan Ali.

The Joint Statement, the text of which is attached, signifies the intent of the Governments of Canada and of the Arab Republic of Egypt to explore possibilities of entering into nuclear cooperation and to that end to negotiate a nuclear cooperation agreement. Negotiations leading towards an Agreement are expected to take place at a mutually convenient, early opportunity.

Le ministre de l'Energie, des Mines et des Ressources, l'honorable Marc Lalonde, et le secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mark MacGuigan, ont annoncé aujourd'hui la signature d'une déclaration égypto-canadienne sur la coopération nucléaire.

Monsieur Lalonde, agissant au nom de M. MacGuigan, a signé la déclaration avec le vice-premier ministre et ministre des Affaires étrangères de l'Egypte, M. Kamal Hassan Ali.

La déclaration (voir document annexé) fait état du désir des gouvernements du Canada et de la République arabe d'Egypte d'explorer les possibilités de coopération dans le domaine nucléaire et de négocier à cette fin un accord de coopération à une date prochaine et mutuellement convenable.